
 آرمان ملی: کاروان ورزش ایران در سی و سومین دوره 
المپیک ۲۰۲۴ پاریس کاروان ایران با ۳ مدال طلا، شش نقره 

و سه برنز در جدول مدالی در رده بیست و یکم قرار گرفت. 
   رتبه 

 در سی وسومین دوره بازی های المپیک ۲۰۲۴ پاریس، 
ایران با سه مدال طلا، شش نقره و سه برنز و مجموع ۱۲ مدال 
در رده بیست و یکم قرار گرفت. چین با ۴۰ مدال طلا، ۲۷ نقره 
و ۲۴ برنز صدرنشین شد. آمریکا با ۳۸ مدال طلا، ۴۴ نقره و 
۴۲ برنز به رده دوم رفت. ژاپن با ۲۰ مدال طلا، ۱۲ نقره و ۱۳ برنز 
در رده سوم و استرالیا با ۱۸ مدال طلا، ۱۹ نقره و ۱۶ برنز در رده 
چهارم قرار دارند. فرانسه میزبان با ۱۶ طلا و هلند با ۱۵ طلا در 
رده های بعدی ایستاده اند. ایران در المپیک ۲۰۲۴ پاریس 
۴۰ نماینده داشت و نمایندگان ایران در دو رشته  کشتی و 
تکواندو صاحب ۱۲ مدال شدند. کاروان ایران در المپیک 
۲۰۱۲ لندن، ۱۳ مدال گرفت که ۷ مدال طلا، ۵ نقره و ۱ مدال 
کنون بعد از گذشت ۱۲ سال دوباره کاروان ایران  برنز بود. ا

توانسته تعداد مدال های خود را دو رقمی کند. 
   دهه هشتادی ها 

نکته جالب در میان این مدال آوران، سن پایین نیمی از 
آنهاست. آرین سلیمی، سعید اسماعیلی، علیرضا مهمدی، 
آذرپیرا،  امیرعلی  و  نعمت زاده  مبینا  عموزاد،  رحمان 
ورزشکار متولد ۱۳۸۰ به بعد هستند که در پاریس برای ایران 
افتخارآفرینی کردند. اینکه نیمی از مدال آوران فقط ۲۳ سال 
دارند، می تواند خبر خوبی برای ورزش ایران باشند؛ چون آنها 
حداقل می توانند در دو، سه المپیک بعدی هم حاضر باشند 

و خوش بدرخشند. 
   100 درصد مدال 

در پایان مسابقات تکواندی المپیک پاریس، بیش ترین 
مدال تکواندوی این رقابت ها به ایران رسید. تکواندوی ایران 
در این مسابقات موفق شد پس از ۱۶ سال مجدداً صاحب 
نشان طلای المپیک شود و پس از تجربه تلخ المپیک ۲۰۲۰ 
توکیو مجدداً به جایگاه واقعی خود بازگردد. آرین سلیمی نیز 
پس از هادی ساعی تبدیل به دومین تکواندوکاری شود که 
مدال طلای المپیک را کسب کرده است. عملکرد تکواندوی 
ایران در پاریس نیز بهترین دستاورد تاریخ تکواندو در هفت 
کی سرمربی  حضور رسمی در تاریخ المپیک بود. مجید افلا
تیم ملی کشورمان نیز با کسب یک مدال طلا و یک مدال نقره 
لقب موفق ترین سرمربی تاریخ تکواندوی ایران در المپیک 

را به خود اختصاص داد. این در حالی است که پیش از این 
تنها غلامحسین ذوالقدری با دو تکواندوکار موفق شده بود 
در المپیک ۲۰۰۴ آتن یک مدال طلا و یک برنز کسب کند. در 
پایان مسابقات اما تیم ملی تکواندوی ایران با کسب ۴ مدال 
بهترین عملکرد را در میان تمامی کشورها از لحاظ کسب 
مدال داشت و کره جنوبی با ۳ مدال در جایگاه دوم و فرانسه و 
چین نیز با دو مدال در رتبه های بعدی قرار گرفتند. همچنین 
تیم ملی کشورمان پس از کره جنوبی که با کسب دو مدال 
طلا و یک برنز بهترین عملکرد مدالی را داشت، با کسب یک 
مدال طلا، دو نقره و یک برنز در جایگاه دوم قرار گرفت. پس از 
ایران نیز ازبکستان با یک مدال طلا و یک مدال نقره و تونس 
و فرانسه با یک مدال طلا و یک برنز در رتبه سوم قرار گرفتند. 
در این مسابقات آرین سلیمی موفق به کسب مدال طلا شد، 
ناهید کیانی و مهران برخورداری به مدال نقره رسید و مبینا 

نعمت زاده نیز مدال برنز را کسب کرد. 
   8 مدال در کشتی 

رسید  پایان  به  المپیک  بازی های  کشتی  رقابت های 
و پرونده این رقابت ها برای ورزش ملی ایران با ۸ مدال 
بسته شد. نکته جالب اینکه هر دو تیم کشتی آزاد و فرنگی 
کشورمان در این رقابت ها سه فینالیست و مجموعا ۶ فینال 
داشتند که فرنگی کاران دو فینال از سه فینال را با طلا به 

پایان رساندند، اما آزادکاران دست شان از طلا کوتاه ماند و 
با شکست در هر سه فینال، سهم این تیم سه نشان نقره 
گردان حسن رنگرز در المپیک ۲۰۲۴  شد. به این ترتیب شا
با دو طلای سعید اسماعیلی و محمدهادی ساروی در 
اوزان ۶۷ و ۹۷ کیلوگرم و نقره علیرضا مُهمدی در ۸۷ کیلو و 
گردان محسن کاوه  برنز امین میرزازاده در ۱۳۰ کیلوگرم و شا
نیز با سه نقره رحمان عموزاد، حسن یزدانی و امیرحسین 
ع در سه وزن ۶۵، ۸۶ و ۱۲۵ کیلوگرم و برنز امیرعلی آذرپیرا  زار
در ۹۷ کیلوگرم به کار خود خاتمه دادند. کشتی در المپیک 
قبلی هم با ۱۱ کشتی گیر شرکت کرد و موفق به کسب ۴ نشان 
شد. در توکیو نیز کشتی فرنگی طلا داشت اما کشتی آزاد 
نتوانست طلا بگیرد. در المپیک قبلی تیم ملی کشتی فرنگی 
ایران با هدایت محمد بنا به یک طلا و یک برنز با محمدرضا 
گرایی و محمدهادی ساروی رسید و تیم کشتی آزاد نیز با 
سرمربیگری غلامرضا محمدی یک نقره و یک برنز با حسن 
ع تجربه کرد. دوره گذشته کشتی آزاد  یزدانی و امیرحسین زار
با سهمیه کامل عازم المپیک شد اما این بار این تیم در ۵۷ 
کیلو سهمیه نگرفت، اما فرنگی کاران در ۶ وزن و با سهمیه 

کامل عازم پاریس شدند. 

   نامه به رهبری
کمیته ملی المپیک  محمود خسروی وفا رئیس رئیس 
طی نامه ای به مقام معظم رهبری به موفقیت های کاروان 
ح زیر است:  ایران اشاره کرد. بخشی از متن این نامه به شر
کسب بالاترین تعداد مدال در المپیک ۲۰۲۴ پاریس پس از 
المپیک ۲۰۱۲ لندن، حضور بی سابقه بانوان ایران در کاروان 
( و درخشش بانوان ورزشکار  )۱۱ ورزشکار ورزشی اعزامی کشور
کید مسئولین  ایرانی در المپیک پاریس که مورد توجه و تا
کمیته بین المللی المپیک قرار گرفت، میانگین سنی جوان 
کثر اعضای کاروان اعزامی، کسب سهمیه و رسیدن  برای ا
که  ژیمناستیک کار ایرانی به مرحله فینال این رقابت ها 
برای اولین بار در طول تاریخ حضور ایران در رقابت های 
المپیک شکل گرفت، رسیدن ورزشکاران اعزامی کشورمان 
در رشته های سنگ نوردی، شمشیربازی و تیراندازی و چند 
رشته دیگر به مرحله فینال رقابت ها که آینده خوبی را برای 
این رشته ها در سطوح بین المللی در کشورمان نوید می دهد 
و دو رشته کشتی و تکواندو که با درخشش خود دل مردم عزیز 

را شاد کردند. 
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بهترین نتیجه پس از المپیک لندن 

پایان کار در پاریـــس با ۱۲ مدال

گفتوگو

منصور رشیدی دروازه بان و مربی دروازه بانان 
اسبق تیم استقلال درباره شرایط مدیریتی 

باشگاه اظهاراتی را مطرح کرد. 
   شرایط استقلال در فصل بدنسازی و نقل 

و انتقالات را چطور دیده اید؟
احساس  را  خوبی  شرایط  خوشبختانه 
می کنیم. همین که استقلال توانسته بازیکنان 
کند نشان  خوب خارجی و داخلی را جذب 
می دهد که تیم آماده ورود پرقدرت به لیگ برتر 

می شود. 
   اوضاع مدیریتی و شرایط تیم را چطور 

می بینید؟
با روندی که در طول یکی دو سال اخیر وجود 
داشته پیش بینی می کنم که باز هم چند وقت 
دیگر مدیرعامل فعلی استقلال برکنار می شود و 
باز هم یک مدیر دیگر می آید. به طور کلی ظاهراً 
قرار است استقلال از نظر مدیریتی رنگ آرامش 
گر چنین نبود دو فصل پیش  را نبیند. چون ا
که استقلال با آقای آجورلو داشت لیگ را شروع 
می کرد همه چیز به خیر و خوشی جلو می رفت 
و تیم دوباره عزمش را برای قهرمانی جزم می کرد. 
ولی شاهد بودیم که یک سری اتفاقات عجیب و 
غریب دور و بر استقلال رخ داد که تقریباً می توان 
گفت همه آنها برای ایجاد ناآرامی در مجموعه 

بزرگ باشگاه استقلال است. 
   حالا که مالکان جدید آمده اند باز هم این 

اتفاقات تکرار خواهد شد؟
کار  دست مالکان جدید یا این چیزها در 
کلی  طور  به  استقلال  من  نظر  به  نیست. 
دشمنانی دارد که در داخل فوتبال نمی خواهند 
گر چنین نبود وضعیت به این  موفق باشد. ا
گونه رقم نمی خورد و ما می توانستیم در طول 
این چند سال گذشته چندین و چند قهرمانی 
را به دست بیاوریم اما هر بار به نوعی برای 
استقلال سنگ اندازی کردند و نگذاشتند تیم 
روند خودش را پیش بگیرد. فصل بیست و دوم 
ساپینتو را به آن دردسرها انداختند و فصل قبل 
هم با گل آفساید اجازه ندادند نکونام قهرمان 
شود. این فصل هم نمی گذارند نکونام قهرمان 

شود. 
   با این همه فکر می کنید استقلال با این 

نفرات در لیگ بعد بتواند قهرمان شود؟
همیشه  استقلال  باشد.  چنین  امیدوارم 
کتور  مدعی قهرمانی است. هرچند که امسال ترا
و پرسپولیس هم یارگیری خوبی داشته اند و فقط 
سپاهان است که خیلی کار خاصی انجام نداده 
بلکه بازیکنان خوبی را هم از دست داده است که 

یکی از آنها رامین رضاییان بود. 

رشیدی: 
استقلال همیشه مدعی 

قهرمانی است

 رکورد دوی ماراتن زنان توسط دونده  
که زیر پرچم هلند در بازی های  اتیوپیایی 
المپیک پاریس، هنرنمایی کرد، شکسته شد. 
مسابقات دوومیدانی در بازی های المپیک 
۲۰۲۴ دیروز بسیار دیدنی به پایان رسید و 
سیفان حسن از هلند در دوی ماراتن زنان 
موفق شد تا سومین مدال خود را در بازی های 
پاریس به دست آورد. این دونده اتیوپیایی 
با ثبت زمان ۲ ساعت و ۲۲ دقیقه و ۵۵ ثانیه 
کرد. پیش از او جلیانا تیکی از  رکوردشکنی 
اتیوپی با ۲ ساعت و ۲۳ دقیقه و ۷ صدم ثانیه 
رکورد دوی ماراتن را در المپیک ۲۰۱۲ لندن 
شکسته بود. تیگست آسفا دونده اتیوپی با 
ثبت زمان ۲: ۲۲: ۵۸ ساعت و تنها سه ثانیه 
اختلاف در رده دوم ایستاد و هلن اوبیری 
از کنیا با ۲: ۲۳: ۱۰ ساعت در رده سوم قرار 
گرفت. اما حسن تنها زنی در تاریخ است که 
در بازی های المپیک پاریس در دوی ۵۰۰۰ 
متر و ۱۰۰۰۰ متر به مدال برنز و در ماراتن به طلا 
رسید و سه مدال رقابت های دوومیدانی را از 

آن خود کرد. 
 تیم ملی والیبال زنان ایتالیا با برتری 
برابر آمریکا قهرمان المپیک شد. تیم والیبال 
زنان ایتالیا در فینال بازی های المپیک ۲۰۲۴ 
آمریکا را شکست داد. این دیدار با نتیجه 
سه بر صفر )۲۵: ۱۸، ۲۵: ۲۰، ۲۵: ۱۷( به سود 
ایتالیا به پایان رسید. زنان والیبال ایتالیا اولین 
طلای المپیک شان را در والیبال به دست 
آوردند. هدایت تیم ملی ایتالیا را خولیو ولاسکو، 
سرمربی سابق تیم ملی والیبال ایران بر عهده 
دارد. در بخش مردان نیز تیم ملی فرانسه، 
میزبان رقابت ها، در دیدار نهایی توانست 
لهستان را در سه ست پیاپی شکست دهد و 

عنوان قهرمانی را به دست بیاورد. 
  دومین بوکسور جنجالی المپیک نیز 
مدال طلا کسب کرد. لین یوتینگ از تایوان در 
وزن ۵۷ کیلوگرم با غلبه بر یولیا زرمتا از لهستان 
قهرمان بوکس المپیک شد. ایمان خلیف و 
لین یوتینگ بوکسورهایی بودند که به دلیل 
رد شدن در تست جنسیت انجمن بین المللی 
بوکس، حق حضور در رقابت های این سازمان 
کمیته بین المللی المپیک  را نداشتند ولی 
به این دو اجازه حضور در المپیک را داد. 
کمیته بین المللی المپیک مبنی بر  تصمیم 
اجازه حضور ورزشکاران زن در بازی های ۲۰۲۴ 
بازتاب گسترده ای در جامعه ورزش ایجاد کرده 
است. مدال طلای این دو بوکسور انتقادات 
بیشتری را به دنبال داشته است ولی IOC از 
ورزشکارانی که در طول بازی های المپیک مورد 
آزار رسانه های اجتماعی قرار گرفتند، دفاع کرد. 

المپیک2024

دیدگـاه

کوتاه
تسنیم: در فاصله چهار روز مانده تا شروع لیگ برتر ادامه 
حضور یحیی گل محمدی در تیم فوتبال فولاد خوزستان در 
هاله ای از ابهام قرار گرفته است. یحیی گل محمدی روز ۲ تیر 
به عنوان سرمربی فولاد خوزستان انتخاب شد و با حضور در 
تمرینات، کار خود را برای حضور در لیگ بیست وچهارم آغاز 
کرد. فولادی ها در این مدت یک اردوی تدارکاتی در دبی 
را هم پشت سر گذاشتند. این در شرایطی بود که به دلیل 
کم بازی کردن نفرات خارجی فولاد تنها یک سهمیه جذب 
بازیکن خارجی داشت و سنگربان تیم ملی ازبکستان به این 
تیم پیوست. با این وجود، ادامه حضور گل  محمدی در فولاد 
به دلایلی که ارتباطی به باشگاه ندارد در هاله ای از ابهام قرار 
گرفته است. این در شرایطی است که لیگ برتر ۴ روز دیگر آغاز 
خواهد شد اما هنوز قرارداد گل محمدی ثبت نشده و با این 
شرایط مشخص نیست که یحیی می تواند فولاد را در لیگ برتر 
. فولاد در نخستین بازی باید روز جمعه به  همراهی کند یا خیر

مصاف نساجی برود.

بیــنالمــلل
   سرمربی پرتغالی فنرباغچه عادت همیشگی خود را ترک 
نکرده و همچنان اعتراض به داوری بخشی اصلی از کار اوست. 
فنرباغچه فصل جدید لیگ ترکیه را با پیروزی آغاز کرد. این 
تیم که در ورزشگاه خانگی خود از دمیر اسپور پذیرایی کرد 
به سختی و با یک گل به پیروزی رسید. تک گل این تیم را ادین 
کسیمین به ثمر رساند. نکته قابل توجه  ژکو روی پاس سانت ما
این بازی اعتراض های زیاد مورینیو در کنار زمین بود که باعث 
شد تا خیلی زود از داور بازی کارت زرد دریافت کند. مورینیو در 
دقیقه ۱۵ این بازی به خاطر اعتراض زیاد به داوری کارت زرد 
دریافت کرد تا نشان دهد با وجود باتجربه تر شدن همچنان 
عادت همیشگی اش یعنی اعتراض به داوری را ترک نکرده است. 
فنرباغچه بسیار امیدوار است که با آمدن مورینیو بتواند روزهای 
درخشانی را در لیگ ترکیه تجربه کند، اما کار بسیار سختی برای 

قهرمانی در این لیگ دارد. 
   تیم تازه صعود کرده به لیگ حرفه ای عربستان به جمع 
انتینی تیم فوتبال رم اضافه شد. پس از  مشتریان ستاره آرژ
کنون تیم القادسیه نیز به پائولو  تیم های الاهلی و الاتحاد، ا
دیبالا پیشنهاد داده تا او را به فهرست ستاره های صاحب 
نام شاغل در لیگ حرفه ای عربستان سعودی اضافه کند. 
مهاجم ۳۰ ساله رمی ها وارد سال آخر قراردادش با این تیم شده 
است و این یعنی که در پایان فصل بازیکن آزاد خواهد شد. 
به همین دلیل جالوروسی برای کسب درآمد از فروش ستاره 
کنون سه  سابق یوونتوس بی میل نیست به خصوص که او ا
مشتری دست به نقد دارد. حقوق پیشنهادی عربستانی ها 
هم چشمگیر است چرا که حاضرند ۱۵ میلیون یورو به صورت 
خالص در هر فصل به علاوه ۵ میلیون یورو پاداش های مرتبط 
با عملکرد بپردازد که می تواند رقم نهایی را به ۲۰ میلیون یورو 
افزایش دهد. دیبالا که دو سال قبل به عنوان بازیکن آزاد از 
یوونتوس به رم پیوست، فصل گذشته در ۳۹ بازی رسمی ۱۶ 
گل زد و ۱۰ پاس گل داد. تازه ترین مشتری دیبالای ۳۰ ساله تیمی 
است که بودجه خود را از غول نفتی عربستان، شرکت آرامکو 
دریافت می کند و امسال هم بازیکنان نام آشنایی مانند کوئن 
، ناییتان ناندس و ناچو فرناندس، کاپیتان پیشین رئال  کاستیلز
مادرید را جذب کرده است. القادسیه فصل گذشته با هدایت 
میچل توانست جواز صعود به بالاترین سطح از فوتبال باشگاه 

عربستان را کسب کند. 

خداداد عزیزی: با پول زیرمیزی سقف قرارداد را دور می زنند 

؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟

پیشکسوت فوتبال ایران گفت: به نظر 
من کسی که نخواهد سقف قرارداد را رعایت 
که دور زدن  کند، نمی کند. به این دلیل 
چنین مسائلی خیلی راحت است و با پول 
زیرمیزی این موضوع را حل می کنند و خیلی 
راحت پول زیادی نیز به دست می آورند. 
خداداد عزیزی پیشکسوت فوتبال ایران 
روز یکشنبه در گفت وگو با ایرنا در رابطه با 
اینکه چندسالی است که فدراسیون فوتبال 
وعده برگزاری لیگ برتر با استفاده از کمک 
داور ویدئویی را داده است، اما هر دفعه بنا 
به دلایلی این اتفاق صورت نمی گیرد اظهار 
داشت: به نظر من VAR به این راحتی وارد 

 VAR ایران نمی شود. فکر می کنم مشکلات
فراتر از بحث داوری کشورمان است. وی در 
پاسخ به این سوال که آیا این فصل لیگ 
برتر نیز بدون کمک داور ویدئویی برگزار 
می شود؟ گفت: بله، به نظر من این فصل 
VAR نخواهیم داشت. پیشکسوت  نیز 
مشخص  با  رابطه  در  کشورمان  فوتبال 
نبودن ورزشگاه میزبان بازی های تیم ملی 
و وضعیت نامناسب چمن ورزشگاه نقش 
جهان اظهار داشت: من واقعا درک نمی کنم 
که چگونه بازی سپاهان و شباب الاهلی را در 
ورزشگاه نقش جهان برگزار کردند. کیفیت 
چمن ورزشگاه خیلی خراب بود، حداقل 

که واقعا وضیت بسیار  از نگاه تلویزیونی 
نامناسبی داشت. قطعا برگزاری بازی های 
بین المللی در چنین ورزشگاه هایی با این 
را پایین  کلاس فوتبال ما  کیفیت چمن، 
می آورد. وی ادامه داد: من نمی دانم چرا 
اصرار داشتند که بازی را در این ورزشگاه با 
این کیفیت نامناسب چمن برگزار کنند. در 
حالی که سپاهان میزبان این دیدار حساس 
کیفیت نامناسب زمین بیشتر به  بود اما 
ضرر این تیم شد. اما به هر حال این دیدار 
برگزار شد. همیشه در فوتبال ما تصمیمات 
گرفته می شود. عزیزی در  در لحظه آخر 
رابطه با نظارت پایین فدراسیون فوتبال بر 

روی سقف قراردادهای باشگاه های لیگ 
برتری اظهار داشت: این موضوع را باید 
خود مسئولان فدراسیون پاسخگو باشند 
که چرا نظارت درست انجام نمی شود و هر 
سال چند باشگاه در رابطه با این موضوع 
ضرر می کنند و تعدادی سود می برند. به 
نظر من کسی که نخواهد سقف قرارداد را 
رعایت کند، نمی کند! به این دلیل که دور 
زدن چنین مسائلی خیلی راحت است و با 
پول زیرمیزی این موضوع را حل می کنند 
نیز به دست  زیادی  و خیلی راحت پول 
می آورد. خود فدراسیون باید در این رابطه 

پاسخگو باشد و شفاف سازی کند. 

سازمان  سابق  معاون  فائقی،  سعید 
تربیت بدنی معتقد است احمد دنیامالی 
وزارت  در  حضور  برای  درستی  انتخاب 
ورزش بوده و می تواند به خصوص در عرصه 

بین المللی روزهای موفقی را رقم بزند. 
   سابقه 

لیست وزرای پیشنهادی رئیس جمهوری 
که  به مجلس شورای اسلامی ارسال شد 
دنیامالی  احمد  نام  ورزش  وزارت  برای 
به چشم می خورد. سعید فائقی، معاون 
سابق سازمان تربیت بدنی امروز یکشنبه 
در گفت وگو با ایرنا درباره معرفی دنیامالی 
به مجلس شورای اسلامی گفت: »دنیامالی 
سابقه مدیریت حرفه ای در ابعاد مختلف 
را دارد. ایشان همچنین در سازمان تربیت 
بدنی به عنوان رئیس فدراسیون قایقرانی 
فعالیت کرده و روزهای موفقی را رقم زده 
که در  است. جالب اینکه دنیامالی زمانی 
فدراسیون قایقرانی حضور داشت توانست 
نشان  این  بگیرد.  هم  بین المللی  کرسی 
می دهد او کارش را خوب بلد است و می داند 

چطور در عرصه های مختلف مدیریت کند. 
همچنین او در وزارت راه معاونت را بر عهده 
داشته و در معاونت شهرداری هم فعالیت 
کرده است. دو دوره در مجلس بوده و روی 
هم رفته می توانیم بگوییم هم تجربه دارد 

و هم رزومه.«
   خوشنامی

فائقی افزود: »یادم نمی رود که دنیامالی 
در جذب سرمایه برای ورزش هم موفق بود 
که در فدراسیون قایقرانی حضور  و زمانی 
داشت در این بخش فوق العاده عمل کرد. 
گر زحمت بکشید و سری به منطقه  الان هم ا
آزاد انزلی بزنید به این نکته پی می برید که 
، پنج  او چقدر اثرگذار بوده و در طول چهار
سال توانسته آنجا را به رشد جالبی برساند. 
دنیامالی در ورزش خوشنام است و به نظرم 
کارشناسان مختلف هم از انتخاب او حمایت 
خواهند کرد. همچنین با توجه به اینکه از 
جنس مجلس هم هست، فکر می کنم مورد 
گرفت.  خواهد  قرار  هم  نمایندگان  تأیید 
من فکر می کنم دنیامالی بتواند کار مثبتی 

برای ورزش انجام بدهد. ما در المپیک ۲۰۲۴ 
توانستیم ۶ مدال نقره بگیریم. خب آدم 
جگرش می سوزد وقتی می بیند ۶ ورزشکار 
ما به فینال رسیده اند اما مغلوب شده اند 
و دست شان از طلا کوتاه مانده. بنابراین 
که یک فردی در ورزش  خیلی مهم است 

بیاید و بتواند چنین مشکلاتی را حل کند.«
   عملکرد در ورزش 

معاون سابق سازمان تربیت بدنی گفت: 
»اینکه دنیامالی در دوران ریاست فدراسیون 
قایقرانی توانسته کرسی آسیایی و جهانی 
بگیرد، به خودی خود نشان می دهد او در 
ورزش هم کاربلد است. ما سال هاست در 
این بخش به شدت ضعیف هستیم و اصلاً 
کرسی بین المللی نداریم. یک زمانی سید 
مصطفی هاشمی طبا عضو مهمی در کمیته 
المپیک بود و در مسابقات بهترین جایگاه 
را برای او در نظر می گرفتند. همان مقطع 
ما پنج، شش دبیر آسیایی داشتیم و در 
عرصه مدیریت بین المللی واقعاً قوی بودیم. 
الان اما یکی از ضعف ها همین است؛ چون 

ورزش تنها به داخل کشور مربوط نمی شود 
و شما باید دیپلماسی را بلد باشی تا بتوانی 
با مدیران خارجی تعامل کنی. دنیامالی در 
دوره ریاست فدراسیون قایقرانی نشان داد 
در این بخش فعال است و خیلی زود هم 
توانست نام خود را در عرصه های بین المللی 

مطرح کند.
   امیدواری؟

فائقی در پایان گفت: »الان ۱۶ تا ۲۰ سال 
عقب  بین المللی  توسعه  بخش  در  است 
مانده ایم و امیدوارم دنیامالی با حضورش 
به عنوان وزیر ورزش بتواند این کرسی ها 
را برگرداند و در ورزش جهان دوباره همان 
باشیم.  داشته  را  قبلی  مناسب  جایگاه 
به خصوص که یکی از سیاست های دولت 
دکتر مسعود پزشکیان تعامل با کشورهای 
خارجی است و بنابراین در بخش ورزش 
هم می توانیم به وقوع این اتفاق خوشبین 
باشیم. دنیامالی می تواند وزیر موفقی در 
ورزش باشد و امیدوارم بتواند در عرصه 

بین المللی مثل گذشته تأثیرگذار باشد.

 نیاز به مدیر خوب خارجی
 در فوتبال داریم

نکونام سال قبل اولین تجربه سرمربیگری را پشت سر 
گذاشت و قطعاً این فصل یکسری اشتباهات فصل قبل را 
تکرار نمی کند. طبق خواسته های خودش تیم را می چیند 
و ایراد های تیمش را می تواند بطرف کند. پختگی نکونام را 
در این فصل خواهیم دید و اینکه می تواند بهتر از فصل قبل 
نتیجه بگیرد. نفراتی را گرفته که خودش خواسته و طبیعتاً 
باید پاسخگوی آن هم باشد. نتیجه بگیرد یا نگیرد، نفر 
اول تصمیم گیرنده بوده و مسئولیت تیم با اوست. پارسال 
استقلال می توانست قهرمان شود ولی در بهترین زمان ممکن 
روی یک بی تجربگی کودکانه و جوگیر شدن بد موقع، صدر 
جدول از دست رفت و نکونام نتوانست تیمش را قهرمان کند. 
استقلال و پرسپولیس در سه هفته اول نمی توانند در تهران 
میزبان حریفان خود باشند. در فوتبال ایران نمی خواهند 
روی سخت افزار ها سرمایه گذاری کنند. بحث در مورد نیاز 
به تقویت و تجهیز زیرساخت ها و عدم توجه به نیازها تا 
جایی که کار به شرایط بحرانی برسد مسئله جدیدی نیست. 
خجالت آور است که تیم های کشور های حاشیه خلیج فارس 
دغدغه زمین تمرین و ورزشگاه ندارند و از لحاظ امکانات 
تکمیل هستند، اما تیم های با قدمت و پرطرفدار فوتبال 
ما دربه در ورزشگاه برای بازی هستند و زمین های تمرینی 
آنها هم چنگی به دل نمی زند. مسئولانی که صاحب منصب 
می شوند هم صندلی لرزانی دارند و فقط به نتایج کوتاه مدت 
فکر می کنند تا به مسند بزرگ تری برسند و این شرمساری 
برای فوتبال ماست که قطب های فوتبال مان ورزشگاه برای 
میزبانی از حریفان خود ندارند و جالب است هیچ کس هم 
خجالت نمی کشد. تنها شاهد هستیم که مبالغ قرارداد ها بالا 
رفته، کاری به کیفیت ندارم ولی زمان ما دستمزد ها داخل 
ماشین پرداخت می شد. حداقل الان دو باشگاه ساختمان 
دارند. دل کسی برای فوتبال ما نمی سوزد، بازیکن سازی و 
آینده نگری نداریم، باز هم کارلوس کی روشی بود که توانست 
عامل احداث ساختمان های پک و ایفمارک و در کل مرکز 
بالای  از معضلات دستمزد های  ملی فوتبال شود. یکی 
فوتبالیست هایی است که حق شان چنین ارقامی نیست 
و در مقابل مدال آوران المپیک در بسیاری کشور ها بعد از 
بازنشستگی حقوق مادام العمر می گیرند، اما در ایران چنین 
اتفاقی نمی افتد. در مجموع نیاز به مدیر خوب خارجی داریم 

تا بتواند ایراد های مدیریتی فوتبال مان را برطرف کند. 

فردملکیان
کارشناسفوتبال

گشت کرسی های بین المللی است انتظار از وزیر ورزش پیشنهادی، باز

سعید فائقی: دنیامالی هم خوشنام است هم کاربلد

اسامی 

ح زیر است:  اسامی مدال آوران ایران در المپیک 2024 به شر

 مدال طلا:

 آرین سلیمی - وزن 80+ کیلوگرم تکواندو

 سعید اسماعیلی - وزن 67 کیلوگرم کشتی فرنگی

 محمدهادی ساروی - وزن 97 کیلوگرم کشتی فرنگی

 مدال نقره: 

 مهران برخورداری - وزن 80- کیلوگرم تکواندو

ناهید کیانی - وزن 57- کیلوگرم تکواندو

علیرضا مهمدی - وزن 87 کیلوگرم کشتی فرنگی

حسن یزدانی - وزن 86 کیلوگرم کشتی آزاد

ع - وزن 125 کیلوگرم کشتی آزاد  امیرحسین زار

 رحمان عموزاد - وزن 65 کیلوگرم کشتی آزاد

 :  مدال برنز
 مبینا نعمت زاده - وزن 49- کیلوگرم تکواندو

امین میرزازاده - وزن 130 کیلوگرم کشتی فرنگی

امیرعلی آذرپیرا - وزن 97 کیلوگرم کشتی آزاد.


